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Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at pålægge Naalakkersuisut at 

udarbejde en prioriteringsplan for vedligehold, udvikling og nedtagning af 

de havneanlæg, der er bibeholdt i selvstyreregi, som fremgår af Sektorplan 

for havne 2017 - 2027. Prioriteringsplanen skal belyse de scenarier, 

hvormed man bedst undgår et renoveringsefterslæb i fremtiden. 

(Medlem af Inatsisartut, Harald Bianco, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

 

Svarnotat 

(Naalakkersuisoq for Boliger og Infrastruktur) 

 

 

2. behandling 

 

Naalakkersuisut skal indledningsvist takke medlemmerne af Anlægsudvalget for 

grundig behandling af punktet og for den afgivne betænkning til nærværende 

forslag.  

 

Det er glædeligt, at et enigt Anlægsudvalg støtter Naalakkersuisuts 

ændringsforslag.  

 

Naalakkersuisut og Anlægsudvalget er enige i, at sektorplanen skal opdateres 

jævnfør det vedtagne ændringsforslag fra Forårssamlingen 2022 punkt 166. Det 

er vigtigt at danne et overblik over behovet for ombygning af kajanlæg i 

forbindelse med høj- og lavvande, så anlæggene kan sikres mod oversvømmelse. 

 

Både Naalakkersuisut og Anlægsudvalget bemærker den brede poliske opbakning 

blandt Inatsisartuts medlemmer om, at der generelt skal arbejdes for at minimere 

vedligeholdelsesefterslæbet. Det glæder Naalakkersuisut, at der er bred politisk 

opbakning i Inatsisartut om vedligehold af landets havne. 

 

Landets havne er kritisk infrastruktur. Naalakkersuisut vil gerne sikregode og 

sikre havne i fremtiden. Vedligehold, udvikling og nedtagning af havneanlæg er 

prioriteret i sektorplanen, men der er ikke nok midler på finansloven til at nå i mål 

med det hele. Vi har derfor en opgave, som vi skal løfte i fællesskab. 

 

Naalakkersuisut glædes over den nye finanslovsaftale, hvor der sættes nyt fokus 



på havnenes efterslæb i 2023.   

 

Naalakkersuisut vil på opfordring fra Anlægsudvalget være opmærksomme på at 

orientere Inatsisartut og Udvalget om det fortsatte arbejde med Sektorplan for 

Havne.   

 

Jeg skal takke Inatsisartut for en god debat, og med disse bemærkninger skal jeg 

på Naalakkersuisuts vegne indstille det fremlagte ændringsforslag til vedtagelse.  


